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Tid  Min. Indhold 

0:00 10 Tjek-ind 

0:10 5 Deltagere: Facilitator: Jette, Sekretær: Victoria,  Cirkelleder: Victoria, Rep: navn  
Til stede:  
Mangler: David,  
Gæster:  

Varighed: 2 timer 
Referat fra sidst: 
•  Se nedenfor 

Meddelelser:   
•  Jette: B = beslutning, U=undersøgelse, R=rapportering 

Næste møde: Fredag d. 11 november kl 19- 21 

00:15 5 Samtykke til dagsorden 
 

 
• LAND Center udviklingsarbejde og samspil med iACT projekt - Pernille 

U 

• Forslag til kontrakter for det fremadrettede i ACT  - Pernille B 

• Uddannelsesdattergruppe & undervisning børn - Christian 

• Introduktion af Thomas 

• Dattergruppeorganisering - Jette B 

• PDC & samarbejde - Dorthe 

B 

00:16 mm Overcirkel rapport 
Koordinationsscirklen (Victoria) 
•   Sekretær (Vica): Der er ikke sket så meget siden sidst 

Undercirklers rapporter 

  
• Nationale netværk (Victoria og Dorte)  

måske 26. marts for årstræf (+pkdk gf) DGV, samarbejde 
med Praktisk Økologi?  
Pernille, Vic og Dorte laver lille møde snart om nationale 
netværk. 
iACT og LAND forsamling invitation sendes til Vic som deler 
med LØB, LØS og bofællesskab.dk 

 

 

• Økonomi (Victoria, Cathrine) 
Driftskontoen kører efter budget (y) 

 

 

• Uddannelse (Cathrine, Christian, Thomas) 
Diplom Forsamling på Makvärket til efteråret, 18- 20 
november 2022 

Tonie (som er koordnationscirkel) er sygemeldt, Thomas er 
med  

R  
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Diplom møder hver måned d. 7 kl 7pm 

      Forslag om at skrive nyhed om Erasmus+ bevilling til 
Ukrainerne 

 

 

• People Care/ Sociokrati (Jette, Eulalia) 
Sociokrati kredsen med fokus på diplomevaluering udvides 
med Alexandra og Eva, når spørgeskema-undersøgelse er 
færdig.  
Jette spørger Kåre 

 

Indsigelse fra Cathrine: oplever ikke diplom evalueringen 
som tilsvarende hvad der blev aftalt på generalforsamlingen  

 
“Vi er klar over at der er en problematik med en del diplomstuderende som 
vi arbejder på at løse. På LAND træffet blev det besluttet af lave en 
sociokratisk faciliteret konflikløsning omkring diplomuddannelsen. Denne 
er endnu ikke foretaget. “ 

Sociokrati kredsen har i samarbejde med bestyrelsen nået 
frem til at foretage en evaluering af diplom processen, som 
har skiftet form i løbet af de sidste par år, og indhenter i den 
sammenhæng viden fra diplom aspiranter (i form af 
spørgeskemaer) og internationale samarbejdspartnere 
(‘uvildige facilitatorer’ fra Permaculture UK, hvor diplom 
processen er baseret på).  
Formål er at “tage pulsen på diplomuddannelsen” ved at 
indsamle viden fra diplomaspiranter, undervisere i Norden og 
undervisere i England.  

 

 

• PR og kommunikation (Eva, Jette og Vic) 
Bladet er i gang med at blive færdiggjort. bliver rigtig flot, 
1500 abonnenter (GDPR regler, forhindrer Mira og Esbens 
abonnenter), skal kontakte biblioteker for at uddele. Tre-
hovedet redaktion fra tre generationer, hvor vi skiftes til at 
skrive leder og vælge tema.  
Skriv gerne til Eva, hvis der er nogle problemer med 
hjemmesiden 

Martin er kommet med i PR og skal lave FB opslag.  
Vic og Nikolaj arbejder videre med at få mail-nyhed til at 
fungere 

 

 

• LAND (Pernille) 
LAND forsamling bliver afholdt på Makvärket d. 12.-13 november 
(bestyrelsesmøde inkluderet). Jozef og Cat  (+Felix fra Træstubben?) 
skal snakke om LAND centre. Bliver spændende med en masse 
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mennesker som vi skal dele plads med (fyldte sovesale). Der kommer 
børn! :D  

 

 

• Internationale samarbejde (Cat, Vic) 
Estland: Cat var på rundtur i de baltiske lande og mødte 
mennesker. “Forberedende mødet” LAND, diplom, 
foreningsarbejde. Hvem vil med til Estland? Januar, februar, 
marts. Udveksling med andre permakultur folk i Estland. 
Nord+ projektansøgninger, ~1000euro, Pernille har 
underskrevet.  

 

Plants and Health C S : Ansøgningen til 3-årig projektperiode 
er blevet godkendt af CISU og midlerne (500.000 kr) kommer 
snart til at gå ind på en ny konto. Dialog mellem Cat og Vic i 
økonomi kredsen til at klargøre nogle aspekter.   

18:17  

• PDC & samarbejde - Dorthe U 

Dorte holder PDC på sin gård, hvor der ikke er diplom holder til 
stede (Lou skulle have været til stede, men kunne alligevel 
ikke). Kurset er af den årsag ikke godkendt af PKDK (da det er 
vores retningslinjer) og det er blevet klargjort i en mail mellem 
bestyrelsen og Diplom Akademiet i forbindelse med diplom 
evalueringen.  
Denne dialog har resulteret i en form for konflikt, som Dorte 
hermed bringer på bane.  
Reaktioner: 1) Vi er opmærksomme på at det er uheldigt og 
mod People Care principper, at Dorte ikke blev inkluderet i 
svaret til Akademiet. 2) At vi har nogle retningslinjer for PDC i 
Permakultur Danmark, og at det er ærgerligt at 
bestyrelsesmedlemmer går sin frie vej ift ikke at lave PKDK 
PDC’er.  
Eva henviser til et andet system, hvor der er “practitioners 
way” og “diploma pathway” - andre måder at udbyde PDC’er 
på.  
Jette henviser til at @bestyrelsen.dk var cc og inbox på mail-
korrespondancen, hvor at vi alle kunne følge med. også 

 
Et lille udsnit fra mailen, som vedrører punktet: 
  
“Vi godkender IKKE som forening den nævnte PDC af bestyrelsesmedlem 
Dorte Fløjgaard. Det er heller ikke et kursus vi samlet som bestyrelse er blevet 
orienteret om og noget vi vil tage op til diskussion. Vores tilgang er at beskytte 
kriterierne for PDC. To bestyrelsesmedlemmer har i dag skrevet på vores interne 
platform, at kurset IKKE er akkrediteret af PKDK.” 

 

Ny runde med reaktioner.  

 



2022-10-04  Andet bestyrelsesmøde: Dagsorden og referat  

• Kvalitetssikring i uddannelse (PDC) - arbejder for at holde 
retningslinjer, sørge for at PDC’er holder læringsindholdet 
og vedligeholdes med fremadrettet  

Forslag:  
• Ansigt til ansigt dialog - fundamentale grundsats i 

Permakultur Danmarks udbud af læringsaktiviteter 
 

Der samtykkes til at genoptage dette punkt på LAND forsamlingen  

18.52  
Der samtykkes til at lave om på agendaen, så vi kan færdiggøre 

mødet inden for tidsrammerne. Se backlog, for punkter vi ikke 
nåede. Vi fortsætter mødet lidt over tid med følgende punkter:   

 

18.55  

• Forslag til kontrakter for det fremadrettede i ACT  - Pernille 

B 
iACT vil gerne Involvere Eva i at oversætte kontrakter, Alexandra involveres 
i udviklingsarbejde med “Permakultur Haver” 
Der skal etableres formelle kontrakter, som skal klargøre Permakultur 
Danmarks rolle i iACT.  Dette vil orientere bestyrelsen om det konkrete 
samarbejde of hvordan pengene bliver brugt og som afspejler hvordan 
arbejdet bliver udført.  

 
Beslutning om endeligt mandat til at udføre disse kontrakter:  
Beslutning er JA, go for it.  

 
Andre projektholdere skal sørge for kontrakter (og Erasmus?) 
  

 

19.05  

• Introduktion af Thomas 
Sød person med fokus på familie og inkludere sine børn i natur-kultur i 
perma verden og er glad for at være med i “maskinrummet” på Permakultur 
Danmark.  
Er medlem af uddannelses dattergruppen (som mangler en dobbelt link til 
bestyrelsen - hvilket kan findes til næste gang :) ) 

 

hh:mm mm Backlog  
 Samtale dialog om PDC udbud af PKDK (LAND d. 11-13 november)  
Uddannelsesdattergruppe & undervisning børn - Christian 
Dattergruppeorganisering - Jette (B) 
LAND center udviklingsarbejde og samspil med iACT projekt - Pernille (U) 

 

19.26 05 Tjek-ud 
• Thomas er glad for at være med 

• Jette er faciitator og følelserne med, kan mærke at konflikt-håndteringen er 
hård. 

• Christian ser frem til at mødes fysisk og snakke sammen i levende live 

• Vic synes det har været et kompakt møde med mange interaktioner og er 
glad for at være tilstede og godt samarbejde i bestyrelse 

• Dorte er med og ser Jette 

• Jozef ser frem til fysisk møde og tak for godt møde 

• Cathrine takker facilitator Jette.  

1:30 SLUT  

https://docs.google.com/document/d/1DMUMH5mfjP0oG3EVwGHgmmQIWoCdeCcx0plXliv_47c/edit#bookmark=kix.1bsmv9t4gycd


 


